
                             P R O T O K Ó Ł   N r  2 7  /  2 0 1 3 

z posiedzenia  Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia i  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa
i  Rozwoju Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy odbytego w dniu 14 
l is topada 2013r.  w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.
           Posiedzenie rozpoczęto  godz.  10 0 0   -  zakończono godz.  12 3 0 .
Przewodniczyła:  radna Małgorzata  Kamińska – Przewodnicząca  Komisj i  Kultury
                       Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy.
Obecni:  członkowie Komisj i  w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności  w załączeniu  – zał.  Nr 1).
Ponadto w posiedzeniu udział  wzięli :
1.  Henryk Kacprzyk  -  Wójt  Gminy
2. Waldemar  Szydlik  – Sekretarz Gminy
3. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
4. Piotr  Kołodziejski  – mieszkaniec  Gminy Grunwald

Ad pkt 1 i  2.  Przewodnicząca Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy -
           Małgorzata  Kamińska dokonał  otwarcia  posiedzenia Komisj i .  Stwierdziła
           prawomocność  obrad oraz przedstawiła  projekt  porządku obrad.
           Porządek obrad Komisj i  został  przyjęty w głosowaniu jawnym – 15 głosa-
           mi  za,  przeciwnych nie  było,  wstrzymujących  się nie  było  w/g  następują-
           cego wyszczególnienia:
           
           1.  Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
           2.  Przyjęcie  porządku obrad.
           3.  Przyjęcie  protokółu z  ostatniego posiedzenia Komisj i .
           4.  Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy:
               -  w sprawie przystąpienia  do sporządzenia miejscowego planu zagospo-
                 darowania przestrzennego miejscowości Rychnowo w gminie Grun-
                 wald
               -  w sprawie przyjęcia  ceny sprzedaży drewna jako podstawę obliczenia
                 podatku leśnego na 2014 rok
              -   w sprawie obniżenia  ceny skupu żyta  przyjmowanej  jako podstawa 
                 obliczenia podatku rolnego na 2014 rok
               -  w sprawie określenia  stawek podatku od nieruchomości  na 2014 rok
               -  w sprawie podatku od środków transportowych
               -  w sprawie określenia  wzorów informacji  i  deklaracj i  podatkowych
               -  w sprawie ustalenia  trybu udzielania  i  rozliczania dotacj i  udzielanych
                 przedszkolom, punktom przedszkolnym,  szkołom prowadzonym na te-
                 renie  Gminy Grunwald przez osoby fizyczne i  osoby prawne niebędą-
                 ce  jednostkami samorządu terytor ialnego oraz trybu i  zakresu kontro-
                 l i  prawidłowości ich wykorzystania  
               -  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grun-
                 wald na lata  2013 -  2022  
               -  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2013 rok 
           5.  Dyskusja  i  wnioski.
           6.  Zamknięcie  obrad.

Ad pkt 3.  Protokół  z ostatniego posiedzenia Komisj i  został  przyjęty jednogłośnie
           bez odczytywania.
          
Ad pkt 5.  Pan Wójt przedstawił  projekt uchwały w sprawie ustalenia  trybu udzie-
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           lania  i  rozliczania dotacj i  udzielanych przedszkolom, punktom przedszko-
           lnym,  szkołom prowadzonym na terenie  Gminy Grunwald przez osoby fi-
           zyczne i  osoby prawne niebędące jednostkami  samorządu terytor ialnego
           oraz trybu i  zakresu kontroli  prawidłowości ich wykorzystania.
           Uchwała reguluje dofinansowanie przedszkoli  publicznych,  przedszkoli
           niepublicznych,  szkół  niepublicznych  na terenie  gminy.
           Dofinansowanie wynosi  75% dla przedszkoli  niepublicznych,  40% dla 
           punktów przedszkolnych.  Są określone warunki,  które muszą spełniać 
           jednostki,  żeby te środki otrzymać.  Wszystko jasno w uchwale napisano.
           Dotychczas  działa  szkoła niepubliczna,  która otrzymuje  dofinansowanie.
           Powstają  punkty przedszkolne,  dlatego trzeba ustalić  tryb  udzielania  do-
           tacj i ,   kwoty dofinansowania dla tych  jednostek.  Wpływają  wnioski  o do-
           f inansowanie.  Do uchwały załączone są wzory wniosków.
           Radny Edmund Żmijewski – 100% planowanych w budżecie  wydatków?
           Pan Wójt –  jeżeli  przedszkole jest  jednostką gminną,  musi  mieć  pokrycie
           100% w wydatkach.
           Pan  Piotr  Kołodziejski  – na terenie  gminy Grunwald realizowałem proje-
           kty edukacyjne.  Teraz realizuję  projekty przedszkolne.
           Należy pogratulować,  że gmina  uzyskała środki i  otworzyła  przedszkole.
           Dotychczas  gmina  nie miała  przedszkola,  teraz będzie miała  l iczbę,  jedną
           z  czołowych w gminach.
           Przygotowałem dla radnych dokumenty,  na które będę się powoływał.
           Pierwsza strona to wpis do ewidencj i  szkół i  placówek niepublicznych,
           druga strona do piątej  to  wyciąg z ustawy o systemie  oświaty,  szósta  stro-
           na to wyciąg  z  Rozporządzenia Ministra  Edukacj i  Narodowej z dnia 21 
           maja 2001r.  w sprawie ramowych  statutów publicznego przedszkola oraz
           szkół,  od strony siódmej do trzynastej  uchwała Regionalnej  Izby Obrachu-
           nkowej w Krakowie,  która uchyli ła  analogiczną uchwałę,  s trona czterna-
           s ta  – rozporządzenie,  które obowiązuje od 01 września 2013 roku.
           Chodzi  o pierwszą stronę – wpis do ewidencj i  – dla pierwszego punktu
           przedszkolnego,  który powstał  w październiku 2012 roku.
           Wójt wydał  dokument,  który powinien być  wydany w ciągu 30 dni,  w cią-
           gu pięciu miesięcy.  Powinien być  wydany w ciągu 30 dni a zajęło to pięć
           miesięcy.
           Pan Wójt do radnego Arkadiusza Rosy – czy Pan firmuje  wypowiedź Pana
           Kołodziejskiego?
           Radny Arkadiusz Rosa – tak.  Związani  jesteśmy umową z Urzędem Mar-
           szałkowskim.
           Radny Ryszard  Bala – przyjęl iśmy przez aklamację,  że Pan Kolodziejski
           wystąpi.
           Pan Wójt – ja nie występuję przeciwko Panu Kołodziejskiemu.
           Pan Piotr  Kołodziejski  -  zostały zawarte  przepisy,  których nie przewiduje
           ustawa – czas  określony.
           Wpis  do ewidencj i  powinien być  wydany na czas nieokreślony.  Zaświad-
           czenie  zostało wydane nie w trybie,  w którym powinno zostać wydane.
           Pan Piotr  Kołodziejski  odczytał  art .  89 a pkt 2 ustawy o systemie  oświaty.
           Powinien być  zmieniony wpis do ewidencj i  wydany w 1989 roku o zapis,  
           że  szkoła prowadzi  oddział  przedszkolny.  Został  wydany nowy wpis.
           Byłem na rozmowie u radcy prawnego, radca powiedział ,   że  wpis zosta-
           nie  zmieniony.
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           Zwracaliśmy się do Pana Wójta o sprostowanie tego zapisu,  ale nie  zosta-
           ło  zmienione.  Z czego wynika  to,  że nie zostało wydane prawidłowo.
           Pan Wójt odmawia dofinansowania oddziału przedszkolnego w szkole w
           Dylewie.  Dofinansowanie powinny otrzymać  nie tylko  dzieci  3 i  4-letnie
           uczęszczające  do punktu przedszkolnego ale  i  dzieci  w zerówce.  Gminy
           otrzymują  częściowy zwrot  nakładów. W tym roku jest  to 414,-  złotych na
           dziecko.  Gmina otrzymała  dofinansowanie na 130 dzieci.
           Na podstawie SIO wyliczyłem,  że w Mielnie  jest  34 dzieci,  we Frygnowie
           24,  Gierzwałdzie  44,  w Szczepankowie 24,  w Dylewie  4 uczniów. Daje to
           sumę 130 uczniów i na tyle  gmina otrzymała  pieniądze.
           Pan Wójt nie  ponosił  żadnych kosztów, a dostał  pieniądze też na czwórkę
           dzieci  z Dylewa.  Tych pieniędzy nie  przekazał.
           Pan Wójt – sekretarz powiedział ,  że się nie  należy.
           Pan Sekretarz – tak nam przekazała  Pani  z Ministerstwa na spotkaniu w
           Kuratorium.
           Pan Piotr  Kołodziejski  -  Ministerstwo nie  zakłada sytuacj i ,  że  są bezkosz-
           towne dzieci,  na które szkoły niepubliczne nie  otrzymują dotacj i ,  na klasę
           „O”.
           Państwo przesłało te  pieniądze,  co się stało z  pieniędzmi  na czwórkę 
           dzieci  ze szkoły w Dylewie?  Od 01 stycznia  ta kwota zwiększy się trzy-
           krotnie.  Gmina otrzyma pieniądze  na dzieci  z  oddziału przedszkolnego.
           Bardzo interesuje mnie stan oświaty na terenie  gminy Grunwald.  Ustawa o
           systemie  oświaty art .  5a ust .  4  mówi,  że wójt  w terminie  do 31 paździer-
           nika przedstawia informację o stanie szkół,  wyników egzaminów.
           Nie jestem częstym gościem,  ale protokóły z obrad śledzę.  Mnie bardzo
           interesuje  stan oświaty.
           Czy Pan Wójt zamierza wywiązać się z  tego obowiązku w tym temacie?
           Pan Wójt powołuje się,  że  zapewnia odpowiednią l iczbę  miejsc w klasie
           „zero”.
           Rozporządzenie Ministra  Edukacj i  o ramowych  statutach mówi,  że l iczba
           uczniów w oddziale  „O” nie  może przekroczyć  25 dzieci,  a w Mielnie  
           było  34 uczniów w jednym oddziale.
           Czy w obecnym roku liczba dzieci  przekracza odpowiednie normy?
           RIO w Krakowie rozpatrywała analogiczną uchwałę Rady Gminy Gołcza
           Gminy Gołcza i  tę uchwałę uchyliła  z kilku powodów.
           W projekcie  uchwały nie  ma takiego punktu.
           W uchwale brakuje punktu,  że szkoła niepubliczna prowadzi  punkt przed-
           szkolny.  Powinien być  zapis,  w jaki sposób przysługuje dotacja  na od-
           dział  przedszkolny.
           Powinien być  zapis:
           „Niepublicznym szkołom podstawowym prowadzącym oddziały przed-
           szkolne przysługuje dotacja na każdego ucznia w wysokości  kwoty prze-
           widzianej  na jednego ucznia danego typu szkoły w części  oświatowej  su-
           bwencji  ogólnej  otrzymywanej  przez Gminę Grunwald”.
           Mam zastrzeżenia  do § 10 pkt 3,  nie  wiem, co to  znaczy,  że można  badać
           nośniki.
           Wszystkie  uwagi przedstawiłem radcy prawnemu gminy.  Radca przyznał  
           mi  rację.
           Pan Wójt – spotkaliśmy się jako rada,  a  nie żeby słuchać monologu.   Ra-
           dca prawny po zapoznaniu się szczegółowo z dokumentami  odwołał  wszy-
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           s tko.
           Powstała  Komisja  w MEN i  można zadzwonić do MEN i  ono odpowie.
           Jestem za tym,  żeby na terenie  gminy powstawały przedszkola i  punkty
           przedszkolne,  bo za 2 czy 3 lata  będzie  to obowiązkiem.
           Robiliśmy wywiad środowiskowy.  Zainteresowanych  było  4 czy 5 osób, 
           ale  przy finansowaniu przez Unię zainteresowanie  jest  pełne.
           Nasz radca bardziej  specjalizuje  się w ustawie samorządowej.
           Znajomość przepisów przez Pana jest  większa,  bo był  Pan nauczycielem 
           gimnazjum, pracownikiem Kuratorium. Pan reprezentuje  oświatę.
           Gdy tworzyliście  punkt  przedszkolny,  czy spotkaliście  się  z niechęcią  
           gminy,  wykonaliśmy szereg prac remontowych.
           Jestem trochę zaskoczony,  czy nie pomogliśmy w remoncie?
           Radny Arkadiusz Rosa – ale to  jest  budynek gminy.
           Pan Wójt – działałem na podstawie zawartych umów. Nie jestem przeci-
           wny takim placówkom. To co gmina  włożyła,  to  okazało się,  że  to jest
           wasz udział  własny w projekcie,  ale  daliśmy na dzieci.
           Ja nie  zaatakowałem Pana personalnie,  to  Pan mnie  zaatakował.  Projekty
           są realizowane w 100% ze środków unijnych.  Nie chcę wchodzić w fun-
           kcjonowanie projektów unijnych.  Poproszę o informacje.
           Pan Piotr  Kołodziejski  – ale  15% musi  być  wkład własny.
           Pan mnie zaatakował  personalnie.
           Pan Wójt – dofinansowanie remontu,  to jest  wkład własny?
           Pan Piotr  Kołodziejski  – tak.
           Pan Wójt – po dwóch latach  kończy się dofinansowanie ze środków unij-
           nych.  Powstanie punkt przedszkolny albo przedszkole niepubliczne,  kto
           powie rodzicom,  że będą musieli  płacić  za przedszkole.
           Ministerstwo idzie  w tym kierunku,  żeby utrzymać  pracę dla  nauczycieli ,
           dlatego idzie  w kierunku tworzenia przedszkoli .  Już w tym roku subwen-
           cja na oświatę  została  obniżona o 500 tys.  złotych.  Prosiłbym o rozwagę
           w projektowaniu i  prowadzeniu tych  punktów przedszkolnych.
           Może forma zapisu jest  zła,  ale  przedszkole funkcjonuje.
           Pan Piotr  Kołodziejski  – mnie  Pan zaatakował personalnie,  a  nie odniósł
           s ię  do zapisu we wpisie do ewidencj i  działalności.
           Pan Wójt – dziś nie  odpowiem na Pana pytania,  ale  postaram się odpowie-
           dzieć.  Zapis  można poprawić.  
           Pan Piotr  Kołodziejski  – Pan płaci  na przedszkola w Olsztynku,  w Ostró-
           dzie,  a odmawia dyrektorowi  w Dylewie  na dzieci  oddziału przedszkolne-
           go.
           Pan Wójt – opieram się  na wiedzy sekretarza,  bo on prowadzi  oświatę  u
           nas w gminie,  jeżeli  chodzi  o dopłatę  do przedszkoli ,  nie  ma powiedziane.
           Pan Piotr  Kołodziejski  – zmieniła  się ustawa o systemie  oświaty.  Projekt 
           ze  Stębarka nie przewiduje tylko  udziału własnego.
           Pan Wójt – jak było  z tym wpisem, to  dyrektor  naj lepiej  wie.  Forma może
           nie  jest  taka jak powinna być.
           Pan Piotr  Kołodziejski  -  nie jest  prawdą, że nie chciałem rozmawiać  z Pa-
           nem.  Nie otrzymałem odpowiedzi  na pismo,  które złożyłem 27.10.2013r. .
           Pan Wójt – może forma nie przewiduje.  Zarzuty przyjmuję,  wyjaśnię.  Nie
           jestem przeciwny oświacie.
           Pan Piotr  Kołodziejski  – chodzi  o dofinansowanie oddziału  przedszkolne-
           go przy szkole w Dylewie,  należy się  dotacja z budżetu gminy.  Jeżeli  
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           działa  zgodnie z prawem, to  należy się dotacja zgodnie z prawem.
           Pan Wójt – budżet  nie  jest  z gumy.  Rada gminy nie  musi  ślepo przystawać
           na wszystko,  co ustali  MEN.
           Pan Piotr  Kołodziejski  – ale  jeżeli  jest  obowiązek ustawowy.
           Radna Małgorzata  Kamińska  – niekoniecznie  Pana wystąpienie było  na 
           miejscu,  dlatego,  że nie  widzę związku.
           Bardzo chętnie  zrobimy posiedzenie Komisj i  Oświaty z Dyrektorami.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – gdzie będzie punkt  przedszkolny w Stębarku?
           Pan Piotr  Kołodziejski  – w miejscu zamieszkania  Pana Szczepkowskiego
           zostanie  wydzielone miejsce na przedszkole.
           Radny Arkadiusz Rosa – dziękuję,  że Pan Wójt powiedział ,  że nie  jest  
           nieprzychylny oświacie.  Brak jest  zapisu o udzielenie  oddziałom przed-
           szkolnym dotacj i .  To nie będą dla gminy nie  wiadomo jakie koszty.
           Pan Wójt – jeżeli  ustawa o tym mówi,  to zrobimy zapis.  Radca musi  usto-
           sunkować się do tego.
           Radny Arkadiusz Rosa – wnioskuję o dopisanie do § 5 pkt 2 o treści:
           „Niepublicznym szkołom podstawowym prowadzącym oddziały 
           przedszkolne przysługuje dotacja  na każdego ucznia w wysokości  kwoty
           przewidzianej  na jednego ucznia danego typu szkoły w części  oświatowej
           subwencji  ogólnej  otrzymywanej  przez Gminę Grunwald.”
           Radna Ewa Ziejewska – jestem radną miejscowości  Dylewo,  jestem za 
           tym,  żeby ta  szkoła funkcjonowała i  było  przedszkole.
           Jeżeli  ustawa mówi i  mamy takie  możliwości,  to  proszę o dofinansowanie.
           Radny Ryszard  Bala – nie jestem biegły w sprawach oświaty,  mam pyta-
           nie  do Pana Rosy – czy dziecko w szkole i  dziecko w przedszkolu są obję-
           te  tymi  samymi  przepisami?
           Pan Wójt – Pani  Szumilas  wzięła  się za coś,  co zrobiła  bardzo bałaganiar-
           sko.
           Radny Arkadiusz Rosa – zgoda buduje a niezgoda rujnuje.  Myślę,  że oś-
           wiata  do ministrów nie ma szczęścia.
           Od 2015 roku będzie obowiązywać,  że dziecko 4-letnie  będzie musiało
           mieć opiekę.  Między innymi  problem  zostanie  rozwiązany przez istnieja-
           ce  przedszkola.  Bolączką zawsze są finanse.
           Pan Wójt – korzystnie  jest ,  że powstają.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – w Stębarku po bezpłatnym przedszkolu okaże
           s ię,  że nie  ma chętnych dzieci.     
           Pan Piotr  Kołodziejski  – w projekcie  zakładamy,  że  skurczy się  z dwóch
           oddziałów do jednego. Nie oznacza to,  że jak mamy 26 dzieci,  to  później
           musi  też być  26 dzieci.  Może być  10 dzieci.  Kilkanaście  dzieci  zostanie.
           Pan Wójt – być  może,  że w ciągu dwóch lat  trwania projektów wyjdzie
           ustawa, która wszystko ureguluje.  Zobowiąże w całości  do finansowania.
           Trzeba pracować nad tym,  żeby utrzymać  te l iczbę  dzieci.  Teraz mamy 
           dołożyć  do przedszkoli ,  alimenty wójt ,  opieka społeczna,  dożywianie
           wójt ,  s typendia.   Przedszkola – to  jest  tylko  jeden problem z życia  gminy.
           Do oświaty dokładamy 490 tys .  złotych.  To jest  wszystko kropla w morzu
           potrzeb.
           Radny Arkadiusz Rosa – na terenie  naszej  gminy przedszkola nie było.
           Dzieci  z  naszego punktu przedszkolnego poszły do oddziału przedszkol-
           nego.  Nauczyciele  są zadowoleni  poziomem rozwoju.  Finanse są mniej  
           ważne.
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           Radna Małgorzata  Kamińska  – zawsze dobro dziecka jest  na pierwszym
           miejscu.
           Radny Ryszard  Bala – czy wpis będzie?
           Radna Małgorzata  Kamińska  – Pan Wójt  skonsultuje z radcą prawnym. 
           Innych uwag nie  zgłoszono.

           Pan Wójt przedstawił  projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporzą-
           dzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miejscowoś-
           ci  Rychnowo w gminie  Grunwald.  Rozpoczęliśmy w innym celu niż  kon-
           tynuujemy.  Posiadanie planu dla  każdej  miejscowości  jest  dużym plusem. 
           Przystąpi liśmy do opracowania planu, żeby zablokować powstanie żwiro-
           wni,  ale  wieś zmieniła  zdanie.  Uchwała o przystąpieniu do opracowania
           planu jest  celowa.  Mamy plan dla  Mielna,  opracowujemy dla Gierzwałdu.
           Radna Wioletta  Sawicka – te  działki  gdzie  ma powstać żwirownia nie zo-
           s tały ujęte?
           Pan Wójt – zostały te  działki  poza planem,  żeby była  prostsza procedura.
           Radny Cezary Chęciński  – już mamy tyle  żwirowni.  Otworzą w Rychno-
           wie,  a jest  w Domkowie,  Zapiece,  Marcinkowie,  będzie rozkopane.
           Pan Wójt – nie  można ograniczać działalności  gospodarczej .  Żwirownia w
           Zapiece  jest  skończona,  w Domkowie  tylko  część,  a w Marcinkowie jest
           na pograniczu gminy,  sprzedaje na budowy.  Najgorzej  jest  z Domkowem.
           Dałem pieniądze,  rolnicy wyremontowali  drogę,  ale  ulega dewastacj i .
           Rozporządzenie Ministra  Ochrony Środowiska mówi,  że wszelkie  złoża
           kruszyw muszą być  umieszczone w planach.
           Radny Edmund Żmijewski – z  Rychnowa drogi nie  zniszczą.
           Radna Wioletta  Sawicka – będą wpływy do budżetu gminy.
           Pan Wójt – są,  ale  nie  wiem czy koszty nie będą większe.  Bliżej  drogi,  to
           koszty będą niższe,  to skończą tę „siódemkę”.
           Radny Ryszard  Bala – dzięki  temu,  że mamy żwirownie,  to mamy piasek
           8 zł  za tonę u nas,  a na Śląsku 28 zł  za tonę.
           Radny Cezary Chęciński  – ale  woda schodzi.
           Pan Wójt – mamy wodociągi.
           Innych uwag nie  zgłoszono.

           Pan Wójt przedstawił  projekt uchwały w sprawie przyjęcia  ceny sprzedaży 
           drewna jako podstawę obliczenia podatku leśnego na 2014 roku.
           Z ubolewaniem muszę  stwierdzić,  że cena drewna spadła.  Jak zwykle  bie-
           rzemy cenę,  jaką podaje GUS – 171,05 złotych.
           Uwag nie zgłoszono.

           Pan Wójt przedstawił  projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu 
           żyta  przyjmowanej  jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2014 
           rok.
           Tu się zaczynają  schody.  Muszę Państwu przedstawić dane.  Do budżetu
           została  przyjęta  cena 60 zł .  W ubiegłym roku miel iśmy przyjęte  55 zł .
           Zrobiłem symulację:  przy stawce 69,28 zł  podatek wyniesie  –
           1.255.475,26 zł ,  przy stawce 60 zł  podatek wyniesie  1.087.305,67 zł ,
           przy stawce 55 zł  podatek wyniesie  996.696,86 złotych.
           Radny Edmund Żmijewski Pan zakład  jak wszyscy płacą?
           Pan Wójt -  średnia realizacja  podatku wynosi  84 – 85%, to  jest  choroba
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           ogólnospołeczna  Warmii  i  Mazur.  Tak samo jest  przy śmieciach.
           Subwencja wyrównawcza została  zmniejszona,  równoważąca całkowicie  
           zabrana.
           Radny Andrzej  Kamiński  – podatek l icząc cenę żyta  będzie kosztował  5 q
           żyta,  bo żyto  kosztuje  30,-  zł  a podatek kosztował  2,5 q.  Nie było  70 zł
           za  żyto.
           Pan Wójt – cena żyta  spadła,  ale  innych zbóż jest  wyższa.  Patrząc na stru-
           kturę zasiewów, mamy 30%  żyta .  
           Proponuję obniżkę o 9,28 zł .  Przy subwencjonowaniu gmin mówi się   o
           świadomym rezygnowaniu  z dochodów własnych.   Różnica to 180 tys .  zł .
           Na mostek  w Górach Lubiańskich potrzeba 250 tys.  złotych.
           Pani  Skarbnik – rolnicy mają pomoc,  mają dopłaty do paliwa,  dopłaty do
           hektara.
           Radny Ryszard  Bala – możemy się sugerować jakimiś  własnymi  odczucia-
           mi,  ale  GUS podaje statystyczną  cenę w całym kraju.         
           Jestem za tym,  żeby zwiększyć  te  60 zł ,  ale  rozumiem,  że moja propozy-
           cja nie  przejdzie.  Uważam,  że te  60 zł  to  minimum,  które możemy przyjąć
           Radny Krzysztof  Fabisiak – nie  jestem rolnikiem,  ale plony u nas są niż-
           sze niż  na Żuławach,  bo gorsza klasa gleby,  najwyższa w Łodwigowie.  
           Nareszcie  zaczęl iśmy się szanować z rolnikami.
           Radny Andrzej  Kamiński  – zawsze przyjmowaliśmy z 3 kwartałów, a teraz
           cena z 11 kwartałów.
           Radny Edmund Żmijewski – są dopłaty do hektara.
           Przewodnicząca  Komisj i  poddała stawkę 60 zł  pod głosowanie:  4 radnych 
           było  przeciw, 3 radnych się wstrzymało.  Musimy dyskutować dalej .
           Pan Wójt – cena jest  niższa.
           Radny Edmund Żmijewski – proponuję 58 zł .
           Radny Ryszard  Bala – ja chciałbym wrócić do wątku,  który poruszaliśmy
           rok czy 2 lata  temu,  dotyczy struktury własności,  dlatego zgłaszam chęć
           podniesienia  stawki podatku.  
           Radny Andrzej  Kamiński  – właściciele  są w Warszawie a uprawiają rolni-
           cy miejscowi.
           Pani  Skarbnik – ja rozumiem i rolników, ale  subwencję obcięli  o 500 tys .  
           zł .  Jeszcze budżetu nie  domkniemy,  gdy teraz obniżymy o 500 tys .  zł .
           Zbliża  się rok wyborczy,  nie  będzie na inwestycje.
           Pan Wójt – wszelkie  środki,  które ściągamy z zewnątrz  wymagają  udziału
           własnego w kwocie 25%. Te 100 tys .  zł  daje  możliwość ściągnięcia  300 
           tys .  zł  na inwestycje,  nawet  przy placach zabaw. Podpisaliśmy umowę z
           Energą,  żeby energia  była  tańsza,  wyremontowaliśmy hydranty.  Proszę
           przemyśleć  propozycję  60 złotych.
           Radny Ryszard  Bala – nie możemy się  ograniczać tylko  do funkcjonowa-
           nia.  Musimy mieć na rozwój,  na inwestycje.
           Radny Artur  Poganiacz  – popieram Pana Balę.  Dzieje się w gminie bardzo
           dużo bardzo dobrego. Obniżając podatki,  zabieramy sobie sami inwesty-
           cje.  Rozumiem ból rolnika,  bo to jest  z jego kieszeni.  Wstrzymanie  się
           jest  bardziej  przeciw.
           Zostały zgłoszone 3 stawki do podatku:  za stawką 55 zł  głosował  jeden 
           radny,  za stawką 62 zł  głosowało 3 radnych,  za stawką 60 zł  11 radnych.
           Rozumiem,  że na sesj i  radni będą głosować za stawką 60 złotych.
           Innych uwag nie  zgłoszono.
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           Pan Wójt przedstawił  projekt uchwały w sprawie określenia  stawek poda-
           tku od nieruchomości  na 2014 rok.  
           Podatek od nieruchomości  nie  ulega większym zmianom.
           Radny Ryszard  Bala – mam wątpliwości  do zapisu.  Zapis w podpunkcie c
           jest  niezgodny z logiką.  Powinien być  punkt  1 i  punkt 2) B – tereny mie-
           szkaniowe.
           Pan Wójt – B to nie jest  w sensie  kolejności,  tylko geodezyjna  klasyfika-
           cja gruntów.
           Radny Ryszard  Bala – w punkcie c 1 – te  ze stawką 0,46 zł  – c 2 ze sta-
           ską 0,16 zł .
           Radna Małgorzata  Kamińska  – rozumiem,  że 4,68 zł  to  jest  podatek od
           przychodni  i  Pan Gawroński płaci  podatek.
           Pan Wójt – płaci  czynsz.
           Pani  Skarbnik – jeszcze własnej  nie wybudował.
           Innych uwag nie  zgłoszono.
 
           Pan Wójt przedstawił  projekt uchwały w sprawie podatku od środków 
           transportowych.
           Stawki podniesione o 1%, o inflację.
           Radny Ryszard  Bala – dlaczego nie trzymamy się poziomu inflacj i .  Poli-
           czyłemi  wychodzi  o 0,95%. Ja odczuwam, że inflacja jest  większa w por-
           tfelu.
           Innych uwag nie  zgłoszono.

           Pan Wójt przedstawił  projekt uchwały w sprawie określenia  wzorów info-
           rmacji  i  deklaracj i  podatkowych.
           Ustalamy nowe wzory.  Będziemy zmieniać co roku.
           Radny Ryszard  Bala – w załączniku Nr 2 na drugiej  s tronie w pkt  E jest
           błąd – powinno być  2,20 m.
           Innych uwag nie  zgłoszono.

           Pani  Skarbnik przedstawiła  projekt uchwały w sprawie zmiany Wielole-
           tniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2013 – 2022.
           Dzisiaj  Państwo otrzymaliście  nową uchwałę.  Została  zmniejszona rezer-
           wa o 15 tys .  zł ,  kwota która została  przeznaczona na zakup drewna na bu-
           dynek,  który uległ  spaleniu.
           WPF jest  odzwierciedleniem zmian w budżecie.  Zmiany w WPF wynikają
           z  Zarządzenia  Wójta  z dnia 28.10.2013r.  -  391.965,52 zł  i  decyzj i  -  Woje-
           wody – 236.287,00 zł .  Ogółem WPF po stronie dochodów i  wydatków
           zwiększamy o 628.252,52 zł .
           Otrzymaliśmy 391 tys.  zł  na wypłatę  akcyzy.  Koniecznie  musieliśmy wy-
           płacić  do końca października,  dlatego została  wprowadzona zmiana  zarzą-
           dzeniem wójta.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – czy nie można odstąpić  od WPF? Jak patrzę
           na i lość papieru,  która jest  drukowana, to  serce się kraje.
           Pani  Skarbnik – to jest  bardzo pracochłonne,  ale  nie ma wyjścia.
           Radny Ryszard  Bala – powoli  zaczynam rozumieć  mechanizmy zmian w 
           budżecie.  Zarządzenie  Wójta  z 28.10.2013r.  obowiązuje do czasu podję-
           cia  uchwały.  Nie bardzo rozumiem,  kiedy wprowadza się zmianę w WPF a 
           nie  ma odzwierciedlenia  w budżecie.  Powinna być  wprowadzona do bu-



                                                         -  9 -

           dżetu.  Zarządzenie wójta  na określoną kwotę jest  to  dokument  tymczaso-
           wy,  dopóki rada nie podejmie  uchwały.  Wójt może podejmować uchwały,  
           ale  podlegają  zatwierdzeniu przez radę na sesj i .  
           Wójt podjął  zmianę  zarządzeniem na 391 tys .  zł ,  my jako rada na kwotę
           236 tys .  zł .  Co dzieje się  z tą zmianą,  czy została  zaakceptowana przez 
           radę,  straciłem trop.  Trzecia  sprawa – w uchwale budżetowej  mamy zapis
           w pkt 4 – dochody i  wydatki,  albo te  dwa połączyć  we wspólny załącznik
           albo nadać inne numery.
           Pani  Skarbnik – dlaczego jest  zmiana w WPF a nie  ma w budżecie  – na 
           jutro przygotuję  interpretację  i  artykuły z ustawy.
           W WPF trzeba uwzględnić zarządzenia  wójta.  Jeżeli  chodzi  o załącznik
           Nr 5,  taki  jest  program z Ministerstwa Finansów. Taki  mamy wzór.
           Radny Ryszard  Bala -   nie spotyka  się,  żeby dwa załączniki  o różnej  naz-
           wie miały ten sam numer.
           Pani  Skarbnik – taki  jest  program komputerowy.  Uchwała jest  wysyłana
           elektronicznie.
           Innych uwag nie  zgłoszono.

           Pani  Skarbnik przedstawiła  projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
           Gminy Grunwald na 2013 rok.
           Została  zmieniona rezerwa ogólna o 15 tys .  złotych.  Kwota ta została  
           przeznaczona na zakup drewna na spalony budynek.
           W związku z decyzją  Wojewody dochody i  wydatki  zwiększamy o 
           236.287,00 zł .  
           Do uchwały wprowadzamy załącznik  Nr 8 – Dochody i  wydatki  związane
           z  realizacją  zadań realizowanych na podstawie umów lub porozumień mię-
           dzy jednostkami samorządu terytorialnego w 2013 roku – dotacja na dro-
           gę.  Jeżeli  chodzi o zmiany finansowe, nic się  nie zmieniło,  ta  kwota zos-
           tała  zdjęta  z inwestycj i .  Załącznika  Nr 8 nie  było.  Jest  to kosmetyczny 
           zapis,  który był  w załączniku nr 3 na inwestycje.  Zdejmujemy z załączni-
           ka nr 3 i  wprowadzamy do załącznika nr 8.
           Uwag nie zgłoszono.

Ad pkt 6.  Przewodniczący Rady Gminy odczytał  pismo Wojewody Warmińsko-
           Mazurskiego w sprawie złożonych  oświadczeń majątkowych.
           W oświadczeniu  Przewodniczącego Rady Gminy nie stwierdzono niepra-
           widłowości,  w oświadczeniu Wójta Gminy do wypełnienia  rubryk zasto-
           sowano kreski,  zamiast  wpisu „nie dotyczy”.  Jest  różnica w podanej  po-
           wierzchni  w pkt II  ppkt  4.  Innych nieprawidłowości  nie  stwierdzono.
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  pismo Naczelnika Urzędu Skarbo-
           wego w Ostródzie w sprawie przesłanych oświadczeń majątkowych rad-
           nych.  
           W części  A pkt  X brak informacji  na jakich warunkach zaciągnięto kredy-
           ty,  na jaki  cel  i  kwoty zadłużenia  pozostającego do spłaty.  Innych niepra-
           widłowości  nie stwierdzono.
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  podanie Sołectwa Grunwald w
           sprawie dokończenia  kanalizacj i  sanitarnej  w drugiej  części  wsi.
           Pani  Skarbnik – kiedy wpłynęło?
           Przewodniczący rady Gminy – 14 l is topada 2013 roku.
           Pani  Skarbnik – wniosek do budżetu na 2015 rok.
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           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  podanie Pani  Reginy Luczek w 
           sprawie udzielenia  pomocy w odbudowie domu po pożarze,  jaki miał  mie-
           jsce w nocy z 4 na 5 października 2013 roku.
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  podanie Marka i  Karoliny Sienni-
           ckich w sprawie wsparcia  w odbudowie dachu,  który uległ  spaleniu w 
           dniu 4 października  2013 roku.
           Pan Wójt – zakupiliśmy drzewo, deski i  folię  do zabezpieczenia dachu na
           kwotę 15 tys.  złotych.
           Pan Wójt odczytał  pismo od Pani Joanny Bocian.  
           Jest  wolność prowadzenia działalności  gospodarczej .
           Przewodniczący Rady Gminy – pismo,  że mamy za dużo żwiru.
           (Pismo w załączeniu – zał.  nr 2).
           Radny Arkadiusz Rosa – chciałem zapytać  o światłowód do Dylewa,  na
           czym to ma polegać?
           Pan Sekretarz – z  projektu unijnego położenie  światłowodu,  powstaje  bar-
           dzo szybki  internet.  My nic  do tego nie  dokładamy.  
           Światłowody mają być  doprowadzone do skrzynek:  w Gierzwałdzie  przy
           gminie,  w Zybułtowie przy straży pożarnej ,  w Dylewie przy świetl icy.
           Za rok ma być  skończony cały projekt,  szerokopasmowy internet.
           Radny Artur  Poganiacz  – jako informacja,  złożyłem dwa wnioski  do Mini-
           s terstwa na dofinansowanie remontu kościoła.  Jeżeli  dostanę dofinanso-
           wanie na remont  kościoła,  to  będę zwracał  się o pomoc,  o dofinansowa-
           nie  do gminy.
           Pan Wójt – myślę,  że rada będzie przychylna.  
           Radny Edmund Żmijewski – chodnik naprzeciw kościoła  ewangelickiego
           w trzech miejscach się obsunął.
           Pan Wójt – jest  rękojmia do trzech lat ,  poprawią.
           Radny Ryszard  Bala – uzupełnianie  strony internetowej  stanęło w miej-
           scu.  Warto przyspieszyć.  Mam pomysł,  żeby do tego dołączyć  jakieś  za-
           kładki  dla  szkół.  Być może szkoły mają  swoje strony.
           Druga sprawa, żeby każdy przewodniczący siadał w głównym miejscu.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – projekt jest  f inansowo adekwatny do naszego.
           U nas jest  koordynator  i  robi  za pieniądze.
           Pan Wójt – tak.  Podjęliście  uchwałę o wynagrodzeniu  dla wójta.  Uchwała 
           została  uchylona przez Wojewodę.  Wójt  wynagrodzenia  z projektu 
           „Skrzaty Grunwaldzkie” nie  pobiera.
           Radna Małgorzata  Kamińska  – kto jest  koordynatorem naszego projektu?
           Pan Wójt – Pan Sekretarz.
           Radny Stanisław Zaboroś – wrócę do pożaru,  czy te hydranty są czynne.
           Pan Wójt – tak,  tylko ktoś wyłączył  energię  elektryczną  i  hydrofornia  nie
           chodziła.  Zamiast  odciąć budynek,  wyłączyli  prąd w całym Grunwaldzie.
           Hydrant  służy do uzupełniania  wody w zbiornikach.
           Radny Cezary Chęciński  – co z  drzewami w parku w Kitnowie?
           Pan Wójt – jest  wniosek złożony do konserwatora zabytków. Czekamy na 
           decyzję.  Drzewa powinny zostać wycięte.
           Radna Wioletta  Sawicka – przystanek na Wróblach,  dlaczego z drugiej
           s trony?  Tam gdzie był  poprzednio wsiadały dzieci  jadące do szkoły.
           Pan Wójt – taką dostaliśmy decyzję.  Pierwszy przystanek miał  być  300
           metrów od Wróbli .
           Radny Ryszard  Bala – czy przy cmentarzu  w Rychnowie przy drodze wo-
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           jewódzkiej  nie można zrobić parkingu,  bo tam jest  l inia  ciągła.
           Pan Wójt – z Zarządem Dróg Wojewódzkich współpracuje się bardzo do-
           brze.  Sfinansują zakup materiałów na chodnik w Marcinkowie.  
           W przyszłości  da się zrobić.
           Radny Ryszard  Bala – tak jak w Gierzwałdzie,  taka zatoczka.
  
Ad pkt 7.  Wobec zrealizowania porządku obrad,  Przewodnicząca Komisj i  Kultury
           Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy zamknęła posiedzenie  Komisj i .

   Protokołowała                                   Przewodnicząca  Komisj i  Kultury
                                                            Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy
   Bronisława Warmińska                                
                                                               mgr  Małgorzata  Kamińska


